

## 密集互動訓練發展 Intensive Interactive Training Development



In 2009, the Society began to implement the Intensive Interactive training method in our services at adult training centres as well as care and attention homes. In order to further promote this method to our staff, we have been holding a number of staff training activities and sending our staff to join other NGOs' intensive interactive strategies introductory courses to share their experiences. Besides, our staff had also taken part in some seminars, like the 6th Chinese Community Regional Conference on Services for People with Intellectual Disabilities (introduced in Newsletter Issue No.59), where they shared with their counterparts their experiences of practicing the method and the effectiveness of such practices.

In mid-December 2014, once again the Society worked together with The Mental Health Association of Hong Kong - Cornwall School, and co-organized a 5-day seminar and workshop related to Intensive Interactive Training. We were honored to have Mr. Jules McKim, an experienced professional and an advocate of the practice in the United Kingdom, to be the guest speaker in Hong Kong,

where he shared with practitioners in the sector his experiences in using the method and the effectiveness. Over 100 practitioners in the rehabilitation service sector and teachers in special schools took part in the event. Participants reflected that they learned a whole lot from the theories and the real-case sharing sessions. In the future, we will continue to promote the Intensive Interactive Training method, so as to meet the needs of service users and benefit more persons with disabilities.



本會自2009年引入「密集互動」訓練手法，應用於本會成人訓練中心及護理院舍服務上。為了進一步向員工推介此工作手法，過去數年，本會除自行舉辦了多次員工培訓活動，亦委派員工於其他非政府機構主辦的密集互動策略基礎課程上分享經驗。此外，也曾參與一些研討會，與業界同工分享交流當中的實務工作經驗和成效，如第六屆華人社區啟智服務會議。（於第59期通訊曾作介紹）

2014年12月中，本會再次與香港心理衛生會臻和學校合作，舉辦了為期五天一系列有關「密集互動訓練」的研討會及工作坊，並且邀得於英國推動此工作手法經驗豐富的專業人士——Mr. Jules McKim 到本港主講，與業界分享應用該工作手法的經驗及成效。活動吸引超過100名本地復康服務從業員及特殊學校教師出席。透過課堂理論和個案實務經驗分享，參加者都表示獲益良多。展望未來，本會將繼續推廣此工作手法，應用於有需要的服務使用者身上，讓更多殘疾人士受惠。

